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ZAB.0002.4.2025 
Protokół Nr XII/25 

z XII  Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 29 kwietnia 2025 roku  

 

1) Otwarcie obrad XII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Dawid Andrzej Dalmann – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
29 kwietnia 2025 r. o godz. 10:17 otworzył obrady XII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
Powitał radnych, następnie pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, pana 
Karola Matusiaka – Wicestarostę, panią Małgorzatę Kręcicką – Sekretarza Powiatu, panią 
Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu a także  przedstawicieli środków masowego przekazu, 
a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady rady powiatu są 
transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Każda 
osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną informacją 
zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 21 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że XII Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę Nr 125/25 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 23 
kwietnia 2025 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą ustalony 
porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały dotyczące realizacji tego 
porządku. Sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 
wniosku.  Przewodniczący Rady poinformował, że zwołanie Sesji w tym trybie wyłączyło 
wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi 
paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu. Przewodniczący poinformował, że do zmiany porządku 
obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2 ustawy 
o samorządzie powiatowym, co oznacza, że Rada Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić 
zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, z tym, 
że dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy (art. 15 ust. 8 ustawy o samorządzie 
powiatowym). W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie 
podlega głosowaniu. Stosownie do przepisów paragrafu 17 ustęp 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego, stanowiącego załącznik do uchwały Nr  XX/196/16 Rady Powiatu we 
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Włocławku z dnia 15 listopada 2016 r. – z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku 
obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien 
zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XII sesji?  
Radny Jacek Kowalewski powiedział, że z racji tego, że obecnie zarząd jest wnioskodawcą, 
chciałby również złożyć wniosek o zmianę porządku. Radny powiedział, że jako rada dosyć 
często jest zaskakiwana różnymi wnioskami, różnymi uchwałami, projektami uchwał. Radni 
starają się to wszystko popierać, ponieważ radni są przekonani, że zarówno pan starosta, jak 
i zarząd, jak i cała rada działa dla dobra mieszkańców powiatu. Stąd też radni pozwolili sobie 
jako klub Prawa i Sprawiedliwości przygotować wniosek. Radny poprosił o możliwość 
odczytania go i ewentualnie wtedy, pan starosta z zarządem podejmą decyzję, czy jest taka 
możliwość, czy w ogóle będzie taka możliwość brana pod rozwagę, czy wprowadzony 
zostanie ten wniosek do porządku, czy będzie musiał czekać 7 dni do kolejnej sesji? Radny 
odczytał wniosek.   
„Pan Dawid Dalmann Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku.  
wnioskodawca Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości przy Radzie Powiatu we Włocławku. 
Wniosek o podjęcie w dniu 29 kwietnia 2025 roku na XII sesji Rady Powiatu we Włocławku 
uchwały w sprawie sprzeciwu wobec relokacji migrantów oraz budowy Centrum Integracji 
Cudzoziemców na terenie miasta Włocławek oraz powiatu włocławskiego”. 
Radny odczytał uzasadnienie: „Chcę poinformować, że ta uchwała nie rodzi żadnych skutków 
jeżeli chodzi o koszty, nie rodzi też żadnych innych, jest przygotowana formalnoprawnie, 
więc mam nadzieję, że to tylko dobra wola zarządu powiatu, będzie decydowała o tym, czy 
ten wniosek zostanie przyjęty i dany projekt uchwały będzie poddany pod głosowanie obecnej 
rady. I czytam uzasadnienie. W ostatnich latach w Europie obserwuje się intensyfikację 
polityki migracyjnej, negatywnie odbijającej się na bezpieczeństwie mieszkańców krajów 
europejskich. W Polsce na przestrzeni ostatnich miesięcy widoczny jest napływ nielegalnych 
migrantów, szczególnie w realizowanym mechanizmie relokacji z obszaru Niemiec, które 
swoją granicę zamknęły (pomimo obowiązującej w krajach UE Strefy Schengen), chroniąc 
swój kraj przed napływem migrantów. Planowane mechanizmy relokacji migrantów na teren 
Polski, tworzone Centra Integracji Cudzoziemców, dobitnie pokazują, że samorządy w Polsce 
przygotowują się na napływ fali nielegalnych imigrantów. Zarówno miasto Włocławek,  jako 
miasto borykające się z własnymi problemami społeczno-ekonomicznym, jak i powiat 
włocławski, nie są gotowe na przyjęcie dodatkowych obciążeń wynikających z napływu 
cudzoziemców. Budowa Centrum Integracji Cudzoziemców we Włocławku, w powiecie 
włocławskim, a szczególnie w naszym powiecie i przyjęcie nielegalnych migrantów, 
doprowadzą do dalszego pogorszenia sytuacji lokalnej społeczności, a przede wszystkim do 
obniżenia poziomu bezpieczeństwa i powstania wielu zagrożeń obserwowanych w krajach 
Unii Europejskiej, które przyjęły nielegalnych migrantów na swój teren. Mieszkańcy naszego 
powiatu obawiają się migrantów oraz nie chcą ataków na swoje żony, dzieci, córki. Nie chcą 
ataków maczetami na ulicy, niszczonych samochodów, jak to już się dzieje w niektórych 
miastach Polski. Nie chcemy również, aby Rada Powiatu we Włocławku została zmuszona do 
podjęcia uchwał, które będą wyrażały zgodę na przyjęcie migrantów, pod groźbą utraty 
środków unijnych, gdyby takie uchwały nie zostały przyjęte. Mieszkańcy powiatu 
włocławskiego nie chcą również budowy wyżej wymienionych ośrodków na terenie miasta 
Włocławek, gdyż graniczy ono w bezpośrednim sąsiedztwie z gminami naszego powiatu 
i przemieszczanie się migrantów będzie stanowiło duże i niekontrolowane zagrożenie dla 
naszych mieszkańców i ich rodzin. W związku z powyższym Rada Powiatu we Włocławku 
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kierując się głosami i obawami mieszkańców naszego powiatu oraz troską o ich 
bezpieczeństwo, wyraża sprzeciw wobec tych planów. Podpisaliśmy w trójkę i mam nadzieję, 
że tutaj rada powiatu, jak i przede wszystkim zarząd, przyjmie to z racji, że pan starosta 
zawsze twierdził, że jesteśmy wszyscy tutaj po to, aby pomagać ludziom, aby być głosem 
ludzi. Więc my, jako radni wsłuchujący się głos ludzi spotykający się z ludźmi, co jest tak 
naprawdę rolą pełnienia mandatu radnego, chcemy przekazać na ręce pana 
przewodniczącego, z decyzją dla pana starosty i wierzymy w to, że pan starosta nam 
umożliwi głosowanie, jakie ono będzie, to już decyzja należy do państwa”. 
Przewodniczący Rady  powiedział, że w związku z tym, że taki wniosek wymaga zgody 
wnioskodawcy zwołującego sesję, poprosił o zajęcie stanowiska w tej kwestii przez zarząd. 
Starosta Włocławski powiedział, że - wypowiadając się w tym temacie, chciałbym 
powiedzieć tak. Myślę, że mówię to w swoim imieniu, ale myślę, że mogę powiedzieć 
w imieniu wszystkich będących na tej sali, że wszyscy jesteśmy przeciwko relokacji 
nielegalnych imigrantów, także na teren, przede wszystkim na teren powiatu włocławskiego, 
ale myślę, że ogólnie naszego kraju. I tutaj stanowisko, jeżeli ktoś ma inne, to bardzo proszę, 
żeby je wyraził. Chciałbym powiedzieć także, że od 2006 roku jestem radnym Rady Powiatu 
we Włocławku, od 6 lat Starostą Włocławskim i nieważne, jakie panowały tutaj relacje, ta 
sala, udawało się, że na tej sali uciekać od spraw polityki ogólnokrajowej. Jestem przekonany 
o tym, że dzięki temu zarówno zarządowi moich poprzedników, jak i zarządowi, któremu 
mam przyjemność, od 6 lat przewodniczyć, udało się zrobić więcej w ramach dobrej 
współpracy. Przechodząc do projektu uchwały, podkreślając jeszcze raz, że wszyscy jesteśmy 
przeciwko relokacji nielegalnych imigrantów, chcę powiedzieć, że wszelkie projekty uchwał, 
które przyjmowane na radzie powiatu, powinny zyskać akceptację radcy prawnego, obsługi 
prawnej naszego urzędu, ja tę uchwałę jeszcze do tej pory nie widzę. Szkoda, że nie 
przekazano nam jej wcześniej, bo wszystkie projekty uchwał, które my przekazujemy nawet 
w trybie, tak zwanym przyspieszonym i serdecznie dziękuję radzie za ich akceptację, bo to 
służy realizacji naszych zadań, taką opinię mają. Wnikając szczegóły, w uzasadnieniu pan 
radny mówił o centrach integracji cudzoziemców i sprzeciwu co do ich umieszczenia na 
terenie powiatu włocławskiego, czy miasta Włocławek. Ja na tę chwilę nie wiem, czy my jako 
rada, możemy się wypowiadać odnośnie terenu, który nie jest terenem powiatu 
włocławskiego, czy powinno to się odbywać uchwałą, czy jest podstawa prawna do podjęcia 
tej uchwały, czy stanowiskiem, czy inną formą, która jest przewidziana do podjęcia przez 
radę. Czytam w tym momencie, że Centra Integracji Cudzoziemców pierwsze i czytam to 
z oficjalnej strony Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, pierwsze utworzone 
zostały w 2022 roku z inicjatywy ówczesnego rządu i Pani Minister Marleny Maląg, która 
tym ministerstwem kierowała. Bardzo chwali tę inicjatywę w swoich wypowiedziach na 
oficjalnej stronie ministerstwa. Także ja przynajmniej chciałbym dokonać dogłębnej analizy. 
Zapytać się także marszałka województwa, jaki charakter i gdzie planuje takie centrum 
utworzyć i czy to jest ta inicjatywa, która powstała w 2022 roku. Wiele wskazuje na to, że 
zbieżność nam pokazuje, że to jest dokładnie to samo i że to są tylko centra informacyjno-
doradcze z myślą przede wszystkim o mieszkańcach z terenu Ukrainy. Dlatego też myślę, że 
w ramach poszanowania siebie wzajemnie proponuje, aby ten, bo rozumiem, bo nawet nie 
wiem, czy to jest projekt uchwały, czy projekt stanowiska, bo do tej pory tego nie 
otrzymałem, żeby ten dokument, który został przedstawiony, został skierowany do 
normalnych prac na komisjach, przekonsultowany pomiędzy klubami. My postaramy się 
wyjaśnić, uzyskać informacje od samorządu województwa o zakresie tych centrów, o innych 
tematach, które tam są podnoszone i aby w normalnym trybie zostały podejmowany, 
podejmowany, czy nie podejmowany, czy zmieniany przez radę powiatu. Ja nie czuję się 
kompetentny, aby w tym momencie jako zarząd wnioskować do zarządu powiatu o to, aby ten 
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temat w takim trybie i z wątpliwościami formalnoprawnymi, ale także i merytorycznymi, 
które ja posiadam, co do zakresu tej uchwały. Jeszcze raz zaznaczam, żeby moje słowa nie 
zostały przeinaczone, nie mam wątpliwości co do tego, że relokacji nielegalnych imigrantów 
trzeba przeciwdziałać. Mówię tylko o sprawach formalnoprawnych i merytorycznych. 
Dlatego też nie decyduję się w dniu dzisiejszym na zwołanie zarządu w tej sprawie i proszę 
radę powiatu, aby zajęła się tym tematem w swojej pracy. My, jako starostwo, będziemy 
starać się udzielić państwu wsparcia merytorycznego, jeżeli pytania w tym będą, ale także 
formalnoprawnego co do możliwości podstawy prawnej i formy podejmowania stanowisk 
w tej sprawie. Na koniec jeszcze raz apeluję, aby ta sala, ta rada, ten zarząd była wzorem 
samorządności, tak jak to miało miejsce od początku funkcjonowania powiatu włocławskiego, 
nieważne, kto pełnił funkcję starosty włocławskiego i kto zasiadał w radzie powiatu i abyśmy 
realizowali przede wszystkim swoje kompetencje samorządowe.  
Radny Jacek Kowalewski stwierdził, że docenia pracę starosty i dbałość o politykę na 
terenie powiatu. Natomiast każdy (starosta dobrze wie), należy do takiej czy innej partii, że 
nie ucieknie starosta od wielkiej polityki, bo to państwo głosujecie na polityków, nie wiem 
z Trzeciej Drogi, z PSL-u i to państwo tworzycie politykę od podstaw, czyli od gmin, 
powiatów, każecie głosować czy prosicie o głosy na swoich kandydatów do sejmików, do 
parlamentu i tak dalej. Więc ta polityka, gdyby nie schodziła, gdyby nie polityka rządu, 
obecnego rządu, nie schodziła, nie dotykała prostych mieszkańców naszej gminy, naszego 
powiatu, w ogóle bym się tym nie zainteresował. Myślę, że ludzie by w tej sytuacji w ogóle 
do mnie nie przyszli i nie interesowali się tymi sprawami. To po pierwsze, po drugie bardzo 
ładnie pan przeszedł do 2022 roku, tylko zapomniał pan starosta dodać, że tamte centra były 
tylko dla Ukraińców i to jest zaznaczone przy ich tworzeniu, tych dwóch centrów. Natomiast 
panu przeczytam i Państwu Radnym przeczytam uchwały sejmiku z 2024 roku, która mówi 
o tym, że Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego w zarządzie, którym macie państwo, 
swoich przedstawicieli w randze, przynajmniej wicemarszałka z PSL- u, przyjął już uchwałę 
dotyczącą tworzenia centrów. Więc już czytam, uchwała numer 21/1085/24 Zarządu 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego z dnia 9 października 2024 roku w sprawie przyjęcia 
„Modelu tworzenia centrum integracji cudzoziemców” w ramach Działania 8.23 Wspieranie 
integracji obywateli państw trzecich.  Nie ma tutaj, panie starosto, mowy o Ukraińcach, jeżeli 
pan starosta chce doczytać, to bardzo chętnie, nie chce przedłużać. Natomiast możecie się 
państwo tutaj dowiedzieć tak o tym, że model tworzenia centrów integracji europejskiej, 
w ramach działania, wspieranie integracji obywateli państw trzecich, programu fundusze 
europejskie dla Kujaw i Pomorza, który stanowi załącznik do tej uchwały. Ja bardzo chętnie, 
jeżeli państwo będziecie chcieli, przeczytam wam wszystkie załączniki, jeżeli chodzi o tę 
uchwałę. Natomiast jeszcze raz, szanowni państwo, panie starosto był już taki jeden, który 
powiedział, że unieważnia referendum. Nic nie przeszkadzało obywatelom Polski, żeby mieć 
różne poglądy żółte, czerwone, jakiekolwiek. Natomiast, żeby przyjąć wtedy takie 
stanowisko, żeby referendum było wiążące. Dzisiaj robicie to jak Piłat, umywacie ręce. Tak, 
bo też nie stoi na przeszkodzie, żeby taki sygnał poszedł do rządu. Jeżeli pan starosta mówi, 
że jest problem merytoryczno-formalny, to powinien być tutaj prawnik na sali, powinien 
przejrzeć uchwałę, poprawić, powinniśmy zrobić przerwy, bo jest to bardzo ważna rzecz, 
jeżeli chodzi o sprawy naszego powiatu. My nie podejmujemy uchwały w ramach Rady 
Miejskiej Włocławka, bo nie mamy takiego prawa i to świetnie pan starosta wyłapał. Jestem 
pełen podziwu nad powiązaniem tego, natomiast my mówimy, że nie chcemy na terenie 
Włocławka. My nie określamy, że będziemy przyjmowali jakieś prawa na terenie Włocławka. 
My nie chcemy i to jest informacja do rządu, do ministerstwa, do MSWiA, żeby co jest dalej 
w tej uchwale, żeby na terenie Włocławka i powiatu włocławskiego, z racji bliskości 
sąsiedztwa nie powstały takie centra, tylko tyle i aż tyle. Ja myślę, że Rada Włocławka też 



5 
 

podjęła albo podejmie, prawdopodobnie już podjęła taką uchwałę. Więc bardzo bym prosił, 
żeby nie mówić tutaj, panie starosto, wtedy, kiedy państwu jest wygodnie, że nie będzie 
polityki, polityka i tak dotyka, dotyka tutaj nasze społeczeństwo. To tak samo jak szanowni 
państwo, ostatnio tłumaczono, że dostaliśmy list od Prezydenta Warszawy Rafała 
Trzaskowskiego, żeby go wspierać, w wyborach na Prezydenta Polski. I też nie było nikogo, 
kto by wziął za to odpowiedzialność. Panie starosto, ja darzę pana bardzo dużym szacunkiem 
i bardzo dobrze mi się z panem współpracuje. Naprawdę uważam, że w ramach tej dobrej 
współpracy dobrze by było, gdyby rzeczywiście tego typu uchwała została podjęta, ponieważ, 
może się okazać, że jest to jedyny tego typu głos z naszego powiatu, bo później będzie już za 
późno. Ja bym chciał, żeby ta sala stała się miejscem do rozmów o ważnych problemach 
naszego społeczeństwa i proszę mi wierzyć, że nie jest to wydumany problem. Jest to problem 
ważny dla społeczeństwa, bo mi społeczeństwo powiedziało, Jacek jedź i powiedz, my nie 
chcemy tego, bo za chwilę zaczną nam narzucać to, co już jest mówione w telewizji o tym, że 
będą karać, nie wiem gminy, powiaty za to, że nie przyjmują imigrantów, będą karać 
zabieraniem pieniędzy unijnych. Dlatego, gdyby taki głos i takie wzmocnienie praktycznie 
niewiążące w ogóle dla rządu, ale wyszłoby z naszego powiatu, z naszej rady, byłby to 
sygnał, że może ktoś w końcu się naprawdę nad tym zastanowi. Ja rozumiem, że pan starosta 
będąc w danej formacji politycznej, która dzisiaj rządzi, jest w trudnej sytuacji. Natomiast to 
nie pan starosta stworzył taką sytuację, tylko obecnie rządzący, więc obecnie rządzący 
powinni się z tym liczyć i wziąć pod uwagę to, że stwarzają swojemu staroście skądinąd, 
dobrze ocenianemu, stwarzają problem, z którym on się będzie musiał borykać i z którego 
będzie on się musiał tłumaczyć. Dlatego uważam, że pomijanie tego i zrzucanie do jakiś tam 
komisji, panie starosto z całym szacunkiem, tutaj jest 21 radnych, wszyscy radni, bo często 
tak się robi, że komisje są łączone. Wszyscy radni słyszeli, co przeczytałem i nie ma jakiegoś 
problemu i żeby którykolwiek z radnych wypowiedział się, że nie chce, że jest przeciwny. Ja 
rozumiem, że dzisiaj państwo jest, może nie jesteście i może jest wam trudno powiedzieć 
publicznie, że jesteście przeciwko tej uchwale i trudno jest wam powiedzieć, że jesteście 
przeciwko temu, co mówi wasz rząd, panie starosto. Natomiast jeżeli chodzi o rząd, to proszę 
mi wierzyć, że wtedy, kiedy były poprzednie rządy, też jeżeli cokolwiek się nie podobało, to 
na sesjach, nie wiem Rady w Lubrańcu, zgłaszaliśmy takie czy inne pretensje, 
zapotrzebowania. I nikt się jakoś nie krygował na to, że tu nie ma polityki, jest polityka, od 
gmin, poprzez powiaty, województwa, macie swoich przedstawicieli w województwie, który 
to zarząd województwa przyjął taką uchwałę o finansowaniu centrów imigracji. Macie swoich 
przedstawicieli w rządach, macie przedstawicieli w poszczególnych ministerstwach 
i kreujecie politykę. Chcąc, nie chcąc, kreujecie panie starosto, politykę, od której pan starosta 
nie ucieknie i od tego tematu szanowni państwo, też nie uciekniemy. Nie uciekniemy, bo za to 
w przyszłości ludzie nam podziękują, że nie byliśmy w stanie się wznieść ponad politykę i nie 
zagłosowaliśmy dla dobra mieszkańców powiatu. I to nie jest kwestia polityczna, panie 
starosto, to jest kwestia zwyczajnie ludzka i społeczna. Po prostu ludzie się boją. Ludzie się 
boją, ponieważ dojdzie do sytuacji takiej, że ci migranci i tak się będą przemieszczali, będą 
w ośrodkach otwartych, więc w końcu, albo trzeba będzie zamknąć te ośrodki, tak, albo 
trzeba będzie po prostu ich wypuścić i oni i tak będą migrowali po Polsce, po naszym 
powiecie. Ja, jeżeli pan starosta uważa, że ma to być procedowane w inny sposób, proszę 
bardzo, zrobimy jeszcze jeden wniosek, natomiast uważaliśmy jako klub, że pan starosta jako 
otwarty na współpracę i propozycje, przejrzy projekt uchwały, tak jak my przeglądamy te 
projekty, które pan starosta przedkłada, że są sprawdzane przez prawników. No tak, tylko 
często są te uchwały, te projekty uchwał, które przekazuje pan starosta, rodzą skutki prawne 
i finansowe, i nie mamy czasu dogłębnie tego przejrzeć, przeczytać, sczytać i przeanalizować, 
ponieważ dostajemy stosy dokumentów, często różnych dokumentów i brak analizy też może 
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prowadzić do jakiś pomyłek. W tej uchwale, w tym projekcie uchwały są raptem pewnie ze 
cztery paragrafy i radca prawny mógłby to spokojnie w ciągu 5 minut, gdyby pan starosta, czy 
pan przewodniczący, był łaskaw zrobić przerwę, na pewno by na to spojrzał. Ale ja jeszcze 
raz chcę powiedzieć, jest to uchwała sprawdzona pod względem formalnoprawnym i nie 
chodzi tutaj o podejmowanie decyzji za Radę Włocławka, jak pan starosta był łaskaw 
zauważyć, tylko chodzi o to, że my, jako rada powiatu, nie chcemy, żeby we Włocławku to 
tworzono i tak decyzja o tworzeniu centrów nie jest w kompetencjach Rady Miejskiej we 
Włocławku, tylko jest stworzona przez rząd i to, czy Rada we Włocławku wyrazi zgodę by 
stworzyć tam Centra Integracji Cudzoziemców czy nie, to jest zupełnie drugorzędna sprawa. 
Kończąc, nie przeciągając, jeżeli państwo uważacie, panie starosto, że jest to sprawa, nie na 
dzisiaj, przykro, nie musi pan starosta odpowiadać. Nie przyjmujecie tego? Rozumiem. Taka 
jest właśnie polityka i tutaj wzięła górę. Bardzo dziękuję za wysłuchanie i życzę owocnych 
obrad, dziękuję.  
Radny Ambrożewicz stwierdził, że trochę ta dyskusja idzie w złym kierunku. Uruchomiona 
została procedura przyjęcia porządku obrad. Pan przewodniczy złożył zapytanie, na to 
zapytanie padł wniosek. Radny nie chciałby słuchać teraz kto ma rację i kto, kogo będzie 
bardziej chwalił, jaki jest mądry, ile dobrego zrobił, ponieważ w tej chwili to rada i pan 
przewodniczący decyduje, jaka jest procedura dalszego postępowania. Dzisiaj radni, 
ewentualnie przychylą się do tego albo nie. Dlatego radny poprosił żeby wrócić do procedur 
przyjętych i to ewentualnie czy pan przewodniczący, czy radca prawny oceni, czy zgodnie 
z regulaminem pracy rady wniosek, który został złożony, spełnia wszystkie kryteria pod 
względem prawnym, żeby w dniu dzisiejszym był rozpatrzony. Jeżeli spełnia, to radni będą 
głosować, jeżeli nie spełnia to wtedy trzeba przyjąć procedurę, która ewentualnie zapewni 
postępowanie zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. W tym przypadku pan starosta 
podejmie słuszne decyzje, które będą wynikały z przepisów. W tej chwili okazuje się, że dla 
radnego ten zapis w regulaminie rady jest martwy, bo skoro jest wniosek, że można składać 
zmiany w porządku obrad, to co to znaczy ta zmiana pod względem prawnym jest niedobra 
albo dobra. Radny widział, że radca prawny jest dzisiaj w Starostwie Powiatowym. Być może 
należałoby przedstawić ten wniosek i w trybie pilnym ogłosić 5 minut przerwy. Jaki tu jest 
kłopot? I wtedy wyjdzie się jako rada z twarzą. Radny nie słyszał chyba, że jest to nieprawdą, 
że tutaj ktoś ze Starostwa Powiatowego prowadził rozmowy na temat budowy ośrodka dla 
osób, które przyjeżdżają do Polski. Chyba że prowadził, to trzeba się do tego przyznać, ale 
skoro nie prowadził, przynajmniej na zarządzie radny o niczym nie słyszał, to przyjmuje, że 
takiego tematu nie ma i ten temat nas tutaj nie dotyczy. Ale ponieważ wniosek zgodnie 
z obowiązującym przepisy przepisami prawa trafił, sprawa teraz pana przewodniczącego - co 
dalej z tym wnioskiem zrobić. Nie może to trwać w nieskończoność i jak gdyby 
przekonywanie się nawzajem, kto ma rację, czy pan starosta, czy pan Jacek Kowalewski. Pan 
radny myśli, że jako rada podejmie decyzję suwerenną, taką jak każdemu sumienie, wiedza 
i możliwości prawne pozwolą.  
Przewodniczący Rady podziękował za słuszną sugestię. Ze względu na to, że ten wymóg jest 
formalny i obligatoryjny, a starosta w imieniu zarządu stwierdził, że nie zostanie dziś zwołany 
zarząd. Projekt tej uchwały zostanie przekazany do dalszego procedowania, zgodnie ze 
statutem powiatu.  
Radny Jacek Kowalewski zapytał pana przewodniczącego, czy ten wniosek zostanie 
przekazany do komisji, do oceny formalnoprawnej przez radcę prawnego?  Radny zapytał czy 
powinien składać jeszcze jeden taki wniosek? Czy ten wniosek już będzie przekazany, bo we 
wniosku jest napisane, że dotyczy dzisiejszej sesji. Radny zapytał czy nie musi pisać 
kolejnego wniosku? I czy pan przewodniczący doprowadzi do sytuacji, że zostanie to 
sprawdzone na komisjach i ewentualnie wtedy wprowadzony? Czy ten wniosek, który teraz 
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został  złożył zgodnie z procedurami, złożony w 7 dni przed kolejną sesją (bo jest taki zapis) 
będzie na pewno przyjęty z racji tego, że jest to obowiązek, a jest to wniosek klubu, więc 
należy rozumieć, że po przeprocedowaniu, przy ewentualnym naniesieniu poprawek 
i skorygowaniu i skonsultowaniu z klubem, będzie dalej procedowany? 
Przewodniczący Rady powiedział, że dokładnie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem z dnia 29 kwietnia 2025 r.  
wniósł o  zmianę porządku obrad polegającą na uzupełnieniu porządku obrad o: 
- autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025- 2045 (tekst jednolity),  
- autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego 
na 2025 rok (tekst jednolity). 
oraz zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu punktów:  
- rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XI/87/25 Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 28 marca  2025 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 
dla szkół i placówek,  dla których Powiat Włocławski jest organem rejestrującym,  
- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej  ewidencji zabytków. 
Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3 do protokołu).     
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania.  
Zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na uzupełnieniu punktu 6 zmienionego 
porządku obrad o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025- 2045 
(tekst jednolity) 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uzupełnieniu punktu 6 
porządku obrad.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na uzupełnieniu 
punktu 7 zmienionego porządku obrad o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu włocławskiego na rok 2025 (tekst jednolity) 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uzupełnieniu punktu 7 
porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto  jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu jako punktu 9 w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XI/87/25 Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 28 marca 2025 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 
dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest organem rejestrującym. 
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Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu jako punktu 10 w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XII sesji? 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma wniosków, to poinformował, że porządek 
obrad składa się z 12 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Wniosek Klubu Radnych PiS stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 

4) Przyjęcie protokołu nr XI/24 z dnia 28 marca 2025 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego, stanowiącego załącznik do uchwały Nr XX/196/16 Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 15 listopada 2016 r. został sporządzony protokół z XI Sesji, który był do 
wglądu w Wydziale Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej. Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do 
protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
będzie uważał, że rada powiatu przyjęła protokół nr  XI/25 z dnia 28 marca 2025 roku. 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie 
od dnia 28 marca 2025 r. do dnia 16 kwietnia 2025 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 17 kwietnia 
2025 r. do dnia sesji. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym Rada Powiatu rozpatruje sprawozdania z działalności zarządu, 
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w tym z działalności finansowej. W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie 
Starosty.  
Przewodniczący Rady zapytał czy mają uwagi do przedstawionego sprawozdania?    
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 kwietnia 2025 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
28 marca 2025 r. do dnia 16 kwietnia 2025 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 17 kwietnia 2025 r. do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu.  

 
6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 
2045 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr  1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Jolantę Sakowską – Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie zmian uwzględniających autopoprawkę, zarówno w projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego, jak i w projekcie budżetu.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że jeżeli chodzi o zmiany w budżecie, to dotyczą one 
naszych jednostek budżetowych, które realizują zarówno plan wydatków, jak i plan 
dochodów.  W Powiatowym Zarządzie Dróg po podpisaniu umowy z wykonawcą na 
realizację zadania rozbudowa drogi powiatowej Pustki Choceńskie-Wilkowice, wartość 
zadania uległa zmniejszeniu o kwotę 1 210 205 zł, z czego kwota 635 388 zł jest kwotą 
dofinansowania z Rządowego funduszu rozwoju dróg, więc tą kwotę po dochodach też 
zdejmuje się, a po stronie środków własnych powiatu są oszczędności w wysokości 574 817 
zł. Ponadto na zadaniu przebudowa drogi powiatowej Lubraniec- Boniewo -Cetty, po 
podpisaniu umowy i postępowaniu przetargowym, oszczędności to wielkość 104 644 złotych. 
W związku również z tym, że podpisało się umowę na realizację zadań remontowych, które 
w bieżącym roku w budżecie się znajdowały i to są takie zadania remontowe, jak remont 
drogi powiatowej Lubanie - Kucerz, zdejmuje się kwotę 387 112 zł. Remont drogi 
powiatowej Baruchowo -Goryń Duży - Patowo też zdejmuje się oszczędności wielkości 
582 325 zł oraz remont drogi powiatowej Osięciny- Redecz Wielki, zdejmuje się kwotę 
680 563 zł i w związku  tymi oszczędnościami na zadaniach remontowych suma tych 
oszczędności to 1 650 000 zł. Jest wniosek o uporządkowanie planu budżetu, ale też 
wprowadzenie nowych zadań inwestycyjnych, jak i zwiększenie na zadaniu remontowym. 
Pani Skarbnik przedstawiła nowe zadania zaproponowane do wprowadzenia do budżetu. Są to 
zadania inwestycyjne. I tak pierwszy z nich to zakup samochodu ciężarowego z osprzętem na 
potrzeby działalności Powiatowego Zarządu Dróg, na kwotę 995 000 zł. Ponadto drugie 
zadanie inwestycyjne, to zakup sprzętu, w tym ciągnika komunalnego z osprzętem. Ten 
osprzęt to pług śnieżny, posypywarki, zamiatarka, odchwaszczarka, kosiarka bijakowa, 
opryskiwacz oraz dwóch sztuk pługów śnieżnych i trzech sztuk posypywarek. Łączna kwota 
tego zadania drugiego, to 655 000 zł w planie. Wyposażenie Powiatowego Zarządu Dróg 
w taki sprzęt ma na celu podjęcie działań zmierzających do wykonywania zadań, związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych, w związku ze zwiększonym zakresie przy 
użyciu sił własnych powiatowej jednostki organizacyjnej. Ponadto zwiększa się plan na 
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zadanie remontowe, które jest już w budżecie pod nazwą: remont ulicy Brzeskiej przy drodze 
Torzewo- Lubraniec. W obecnej chwili w budżecie była kwota 20 000 zł na opracowanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Taka dokumentacja została opracowana 
i w związku z tym, aby rozpocząć procedurę przetargową na realizację tego zadania, czyli 
robót budowlanych, istnieje potrzeba wprowadzenia do planu kwoty 500 000 zł, na to 
zadanie. Wprowadza się również zadanie pod nazwą: budowa zapasowego stanowiska 
kierowania wraz z obiektem zbiorowej ochrony, pełniącego funkcję siedziby Powiatowego 
Zarządu Dróg. W obecnym planie było zadanie pod nazwą: budowa budynku siedziby 
Powiatowego Zarządu Dróg. Tam była wartość 60 000 zł na opracowanie dokumentacji, ale 
w związku z rozporządzeniem Rady Ministrów z 25 marca bieżącego roku, w sprawie 
przygotowania systemu kierowania bezpieczeństwem narodowym, zaistniała pilna potrzeba 
dostosowania opracowanej, zleconej już dokumentacji do wymogów związanych z budową 
zapasowego stanowiska, więc zwiększa się plan na opracowanie dokumentacji na kwotę 
69 500 zł. Roboty budowlane to 4 000 000 zł, a inspektor nadzoru to 30 500 zł.  Ogólna 
wartość tego nowego zadania, które planowane jest do realizacji w bieżącym roku, to są 
4 000 100 zł. Ponadto w Powiatowym Zarządzie Dróg, wprowadza się zadanie: budowa wiaty 
na sprzęt drogowy na działce 472, na kwotę 120 000 zł. Wiata jest niezbędna do 
zabezpieczenia sprzętu i pojazdów, tym bardziej jak teraz planuje się zakup też tego nowego 
sprzętu. Tutaj wykorzystywane byłyby materiały z rozbiórki wiaty w Powiatowym Centrum  
Kształcenia Zawodowego w Chodczu. Adoptowane byłyby te elementy na potrzeby tej 
budowy. Wartość tego zadania planowana to 120 000 zł. Również zmiany w zakresie zadań 
inwestycyjnych realizowane są, planowane do realizacji w Starostwie Powiatowym i dotyczą 
one wprowadzenia takich nowych zadań jak: budowa garażu na potrzeby PCKZiU 
w Chodczu za kwotę 70 000 zł. Tam właśnie ta wiata zostanie zdemontowana, adaptowana na 
potrzeby PZD, natomiast niezbędne będzie pobudowanie tam garażu. W związku z tym, że 
jednostka oświatowa też posiada cenny sprzęt: jak samochody i tutaj potrzeba byłaby 
realizacji takiego zadania. Ponadto kolejne zadanie, jakie planuje się tutaj wprowadzić, to 
budowa dodatkowych odcinków dróg pożarowych na terenie Zespołu Szkół Lubraniec 
Marysin na kwotę 140 000 zł. Jest to konieczne, aby uzyskać ostateczną decyzję 
o pozwoleniu na użytkowanie boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem o stałej 
konstrukcji. Budowa tych odcinków dróg pożarowych, wypełniać będzie zalecenia wskazane 
przez Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku. Kolejne zadanie 
to budowa archiwum na potrzeby Starostwa Powiatowego we Włocławku wraz z częścią 
garażową, na kwotę 130 000 zł. Dotyczy to wykonania dokumentacji. W budżecie jest już 
zadanie pod nazwą: budowa i częściowa rozbiórka budynku przy ulicy Cyganka 28. To jest 
niski budynek od podwórka, ale zdejmuje się to zadanie. Wprowadza się nowe zadanie pod tą 
nazwą, którą pani skarbnik wcześniej podała, na kwotę 130 000 z na dokumentację 
projektowo - kosztorysową. Jest to potrzeba związana z dostosowaniem tego projektu do 
obowiązujących przepisów i wytycznych miejskiego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Prowadzenie tej inwestycji będzie wymagało wymiany gruntu na tej działce  
pod tym budynkiem, rozbiórki tego budynku. Zasadne jest również wybudowanie obiektu 
podpiwniczonego, a minimalna wysokość budynku zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego to 7 metrów. W konsekwencji budynek archiwum będzie 
miał trzy kondygnacje, a układ przestrzenny umożliwi etapowe zagospodarowanie obiektu. 
Tu zmiany również dotyczą zadań takich jak: zakup zeroemisyjnych autobusów. Tutaj 
zwiększa się plan o 20 000 zł na sporządzenie końcowego rozliczenia tego projektu z KPO 
i również drugie zadanie to zakup niskoemisyjnych autobusów. Tutaj zwiększa się  plan o 
40 000 zł,  również na sporządzenie końcowego rozliczenia tych projektów, które realizuje się 
w ramach krajowego planu odbudowy. Ponadto pozostałe zmiany w planach pozostałych 
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jednostek organizacyjnych dotyczą przesunięcia środków między paragrafami klasyfikacji 
budżetowej, dotyczy to zarówno projektów unijnych. Te placówki oświatowe realizują od 
wielu lat Erasmus. W celu zakończenia i rozliczenia też tych projektów niezbędne jest 
przesunięcie tych środków, a również w związku z tym, że otrzymano od Wojewody 
Kujawsko - Pomorskiego decyzję. Tutaj jest na zwiększenie środków na Narodowy program 
rozwoju czytelnictwa 16 000 zł. Też on zostanie zrealizowany  w jednostkach oświatowych. 
Tak, jak co miesiąc Fundusz Pomocy Ukrainie, zarówno i oświatowy, i ten dla Zespołu do 
spraw orzekania o niepełnosprawności. Urealnia się również plan dochodów. 150 000 zł 
zwiększa się  pozycję dotyczącą odsetek od środków na rachunkach bankowych powiatu. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Radny Jacek Kowalewski powiedział, że w imieniu mieszkańców Lubrańca, jak i swoim 
własnym dziękuje za przychylenie się do radnego interpelacji, wniosku o remont ulicy 
Brzeskiej. Ulica była nieremontowana co najmniej kilkanaście, jeśli nie kilkadziesiąt lat. 
Radny  bardzo serdecznie podziękował za współpracę, którą mieszkańcy doceniają. Wszyscy 
cieszą się z tego remontu i radny wierzy, że te remonty, o które będzie się wnosić, będą miały  
również przychylność pana starosty i całej Rady Powiatu we Włocławku. Będą również 
realizowane, gdyż w Lubrańcu jest najwięcej dróg w powiecie, tj. 63 km. Połowa jest tylko 
wyremontowana. Radny wierzy w to, że wszyscy są również za tym, żeby wszystkie drogi 
powiatu były remontowane i żeby mieszkańcy powiatu czuli się komfortowo, dlatego jeszcze 
raz radny złożył na ręce pana starosty, serdeczne podziękowania.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 29 kwietnia 2025 r.  
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2045 stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu.  
Autopoprawka stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
Tekst jednolity projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2025 – 2045 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2025 – 2045 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2025 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków.  W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem 
jednolitym. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed 
rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 29 kwietnia 2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2025 stanowi załącznik nr 17  do protokołu.  
Autopoprawką stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
Tekst jednolity stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2025 stanowi załącznik nr 20 
do protokołu.  
 

8)  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 
o powierzeniu Gminie Baruchowo prowadzenia zadania publicznego z zakresu 
kultury i ochrony dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek 
Powiatowych 2025.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie 
przez Powiat Włocławski porozumienia, na mocy którego Gmina Baruchowo przyjmuje od 
Powiatu Włocławskiego realizację zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 2025 - święta 
nawiązującego do kultury i tradycji ludowej, obejmującego imprezy kulturalne i rekreacyjne 
dla mieszkańców Powiatu Włocławskiego. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 29 kwietnia 2025 r.  
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania uchwały .  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk głosowania stanowi załącznik nr 21do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zawarcia porozumienia 
o powierzeniu Gminie Baruchowo prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury 
i ochrony dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 2025 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu.   
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. w sprawie zawarcia 
porozumienia o powierzeniu Gminie Baruchowo prowadzenia zadania publicznego z zakresu 
kultury i ochrony dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek 
Powiatowych 2025 stanowi załącznik nr 23 do protokołu.   

 
9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XI/87/25 Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 28 marca 2025 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest organem 
rejestrującym. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałą Nr XI/87/25 Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 28 marca 2025 r. został określony tryb udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 
i placówek, dla których Powiat  Włocławski jest organem rejestrującym. W toku oceny 
uchwały przez nadzór finansowy stwierdzono, że niektóre z postanowień naruszają delegację 
ustawową do podjęcia  uchwały. Wątpliwości powyższe dotyczą:  
- możliwości żądania przez zarząd powiatu dodatkowych informacji i wyjaśnień do złożonych 
przez dany podmiot sprawozdań  
- postanowień uchwały dotyczących kontroli. 
W związku z powyższym zachodzi potrzeba dokonania zmiany uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, to przystępuję do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę nr XI/87/25 Rady 
Powiatu we Włocławku z dnia 28 marca 2025 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania 
i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest organem 
rejestrującym stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. zmieniająca uchwałę nr 
XI/87/25 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 marca 2025 r. w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest 
organem rejestrującym stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że nadzór finansowy zakwestionował brzmienie 
niektórych postanowień uchwały Nr XI/86/25 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 marca 
2025 r., tj.:  
- przepisu określającego wymagany tytuł prawny do zabytku,  
- zmian wynikających ze stanowiska otrzymanego z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi,  
- ogłaszania naboru wniosków przez zarząd powiatu,  
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- załączania do wniosku dokumentacji fotograficznej zabytku oraz składania oświadczenia 
o zaleganiu lub niezaleganiu z należnościami publicznoprawnymi. W związku z powyższym 
zaistniała konieczność podjęcia nowej uchwały uwzględniającej powyższe wskazania. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zasad i trybu udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków stanowi 
załącznik nr 28 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2025 r. w sprawie określenia zasad 
i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 
zabytków stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
11) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście. Przewodniczący przypominał, że  w dniu 30 
kwietnia 2025 r. mija termin do złożenia oświadczenia majątkowego.  
Przewodniczący zapytał radnych czy chcieliby wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie?  
Radny Jacek Kowalewski powiedział, że ma dwie interpelacje, które później złoży na 
piśmie Panu Przewodniczącemu. Radny powiedział, że powiat przejął drogę 270 w granicach 
miasta lub granic, jako powiat i tam jest takie miejsce po byłym kiosku ruchu i mieszkańcy 
wnoszą o to, żeby w ramach zagospodarowania poszerzyć tam parking. Jak jedzie się 
w Lubrańcu naprzeciw Urzędu Gminy są parkowane samochody. Stwarza to 
niebezpieczeństwo dla użytkowników ruchu drogowego z uwagi na wyjeżdżające  z tego 
parkingu pojazdy, który to parking jest przy bloku naprzeciwko Urzędu Miejskiego. 
Zastawiają samochody, tam dosyć często są sytuacje zagrażające zarówno pieszym, jak 
i samochodom, ponieważ na wysokości byłego kiosku jest przejście dla  pieszych, a 
samochody ustawiają się do samych pasów, zasłaniają nawet widoczność, kiedy piesi 
wchodzą na pasy i stwarza to niebezpieczeństwo dla samych pieszych, jak i samochodów, a 
także wyjeżdżających samochodów z tego parkingu, który jest parkingiem  przy bloku. Na 
pewno pan wicestarosta, pan starosta wiedzą, o który parking chodzi. Druga interpelacja to 
również prośba o wstawieniu tam po stronie gminy, a naprzeciwko tego wyjazdu lustra, które 
pozwoli na umożliwienie widoczności, ponieważ jeżeli samochody są wzdłuż ulicy Brzeskiej, 
naprzeciwko Urzędu Miejskiego do samego tego przejścia dla pieszych, o których radny 
mówi, to wyjazd jest niemożliwy, ponieważ jest ograniczona widoczność. Pan wicestarosta 
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wie, o czym jest mowa, ponieważ często jest i przejeżdża tamtędy. Dlatego radny poprosił 
o przychylenie się do tego wniosku, gdyż usprawni to wyjazdy zarówno z Urzędu Miejskiego, 
jak i z parkingu, a także poprawi bezpieczeństwo. Zmniejszy ilość parkowanych samochodów 
wzdłuż bloku przy ulicy Brzeskiej 34, poprawi komfort parkowania, więc te dwie interpelacje 
radny uważa za słuszne, a niewymagające jakiś dużych nakładów finansowych z racji tego, 
że tam teren już jest tak naprawdę utwardzony. Pozostaje kwestia tylko takiej kosmetyki 
i przygotowania. Radny wierzy, że tutaj, dzięki przychylności pana starosty i w troski rady, 
i wicestarosty, bezpieczeństwo mieszkańców powiatu, ta sprawa też znajdzie swoje pomyślne 
zakończenie, rozwiązanie.  
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że jest pełen podziwu dla Pana Jacka Kowalewskiego, 
który poprzez tutaj swoje działania jest pewnie jednym z najbardziej skutecznych radnych, 
któremu się udało w tak krótkim czasie bardzo wiele rzeczy zrobić. Radny stwierdził, że też 
jest radnym i nie chce zostawać w tyle, dlatego jest taki wzór do naśladowania. Nie można 
powiedzieć, że niedościgniony, bo to się zobaczy dopiero. Radny zwrócił się z prośbą do pana 
przewodniczącego, żeby w planie inwestycyjnym bądź remontowym na rok następny 
uwzględnić budowy ścieżki pieszo-rowerowej od miejscowości Kamiennej do Chodcza  przez 
to słynne Zalesie, gdzie przedstawiciele samorządu, na czele z panem starostą, uczestniczyli 
w stuleciu OSP. Jest to szczególna miejscowość zapisana na terenie powiatu. Radny uważa, 
że mieszkańcy z racji tych chwalebnych informacji, które były tam składane, gratulując 
sukcesów stulecia OSP również uwzględnili, że mieszkańcy zasługują na budowę ścieżki 
pieszo-rowerowej. Drugi temat, o który również swego czasu radny już prosił, ale te prośby 
na razie zostały tylko prośbami, to prośba o uwzględnieniu przy opracowaniu budżetu na rok 
następny wykonania przejścia dla pieszych z sygnalizacją świetlną przy Przedszkolu 
Samorządowym i Żłobku w Chodczu. 
 
12) Zamknięcie obrad XII Sesji Rady Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, w dniu 29 kwietnia 
2025 r. o godz. 11:25 zamknął XII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 
 

  Przewodniczący Rady 
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Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokół sporządziła: 
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